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Protokół Nr XL/21 

z sesji Rady Powiatu Drawskiego 
VI kadencji 

 odbytej w dniu 22 Października 2021r. 
w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 

 

 

Punkt 1 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 9:00  
i poinformowała, że zgodnie art. 15 zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r.  
o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem  
i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych sesja Rady Powiatu Drawskiego odbędzie się z wykorzystaniem środków 
porozumiewania na odległość (częściowy zdalny tryb obradowania). 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu przywitała serdecznie Panie i Panów Radnych, 
Zarząd Powiatu oraz zaproszonych gości, szczególnie dyrektorów szkół. Przywitała 
serdecznie gości zaproszonych: Panią Elżbietę i Pana Edwarda Szatkowskich, Wiesława 
Burkiewicza jak również młodzież ze Zespołu Szkół  z Czaplinka oraz Panią Sekretarz 
i Skarbnik Powiatu Drawskiego. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, że  
w sesji uczestniczy 16 Radnych (3 osoby zdalnie), tym samym Rada Powiatu 
Drawskiego jest umocowana do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Stan Rady Powiatu wynosi 16 Radnych, nieobecny Radny Tobiszewski Marek. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane  i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że została odebrana nagroda  
w trakcie uroczystej gali, która odbyła się 16 września 2021r. w Wiśle podczas 
zgromadzenia ogólnego związku powiatów polskich Starosta Stanisław Cybula odebrał 
nagrodę za zajęcie przez Powiat Drawski 2 miejsca w ogólnopolskim rankingu gmin 
 i powiatów w kategorii powiaty do 60 000 mieszkańców za rok 2020. Po raz kolejny 
jury konkursu organizowanego przez związek powiatów polskich wybrało najlepsze, 
najbardziej rozwojowe samorządy. Oceniając samorządy eksperci wydają opinie 
według wielu kryteriów ujętych w 10 grupach tematycznych takich jak: działania 
proinwestycyjne i prorozwojowe, rozwiązania poprawiające jakość obsługi mieszkańca 
oraz funkcjonowania samorządu terytorialnego, rozwoju społeczeństwa 
informacyjnego, rozwoju społeczeństwa obywatelskiego, umacnianie systemu 
zarządzania bezpieczeństwem informacji, promocja rozwiązań z zakresu ochrony 
zdrowia i pomocy społecznej, wspieranie działań na rzecz gospodarki rynkowej, 
promocja rozwiązań eko-energetycznych, współpraca krajowa i międzynarodowa, 
działania promocyjne. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Drawskiego przeczytała podziękowanie dla 
Starosty S. Cybuli oraz list gratulacyjny dla pracowników Starostwa Powiatowego 
 i kierowników jednostek organizacyjnych za zajęcie 2 miejsca przez Powiat Drawski 
w ogólnopolskim rankingu gmin i powiatów w kategorii powiatów do 60 000 
mieszkańców. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że od listopada ubiegłego roku 
realizuje pilotażowy projekt centrum wsparcia doradczego uruchomiony przez 
Ministerstwo Funduszy i Polityki Regionalnej przy współpracy ze Związkiem Miast 
Polskich. Na potrzeby pilotażu 2020 roku Powiat Drawski wspólnie z Powiatem 
Łobeskim, Świdwińskim oraz z 16 gminami tych powiatów zawiązało partnerstwo 
strefy centralnej. Koordynatorem grupy roboczej został Waldemar Włodarczyk,  
a przewodniczącą Rady partnerstwa została Katarzyna Szlońska- Getka. Głównym 
celem utworzonego partnerstwa jest współpraca samorządów oraz innych przedmiotów 
z tego obszaru na rzecz prowadzenia efektywnej polityki zrównoważonego rozwoju 
zgodnie z przyjętym harmonogramem prac w dniu 29 kwietnia 2021 r. Rada partnerstwa 
przyjęła diagnozę obszaru partnerstwa ujętą w raporcie diagnostycznym. Portret 
partnerstwa strefy centralnej, którego opracowanie poprzedzone było badaniami 
ankietowymi przeprowadzonymi wśród mieszkańców związanego partnerstwa.  
W terminie od 21-29 czerwca 2021 r. odbył się cykl spotkań warsztatowych, w wyniku 
których powstał dokument strategii. Dnia 28 września 2021r. rada partnerstwa 
zatwierdziła strategię partnerstwa strefy centralnej z pakietem 16 projektów strategii 
obszaru partnerstwa. Obecnie jest powołanych w zespołach roboczych, rozpoczęto 
pracę nad analizą wykonalności dla 4 projektów.  
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o podejście Panią Sekretarz i Pana 
Waldemara Włodarczyka, a następnie oddała głos Wiceprzewodniczącemu Rady 
Powiatu. 

 Wiceprzewodniczący Rady K. Korczyński wraz z Przewodniczącą Rady Powiatu  
złożył serdeczne gratulacje w imieniu prezydium Rady Powiatu oraz wręczył list 
gratulacyjny Pani Katarzynie Szlońskiej - Getka  Sekretarzowi Powiatu Drawskiego za 
realizację i prowadzenie  pilotażowego projektu centrum wsparcia doradczego, 
uruchomionego przez Ministerstwo Funduszy i Polityki Regionalnej przy współpracy 
ze Związkiem Miast Polskich. Następnie wspomniał, że Pani Sekretarz w tej kadencji 
daje się poznać jako bardzo aktywna społecznie i samorządowo osoba. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu wraz z Wiceprzewodniczącym Rady zabrała głos 
i pogratulowała, podziękowała Waldemarowi Włodarczykowi Etatowemu Członkowi 
Zarządu za realizację i prowadzenie pilotażowego projektu wsparcia doradczego 
uruchomionego przez Ministerstwo Funduszy i Polityki Regionalnej przy współpracy 
ze Związkiem Miast Polskich, z którymi jesteśmy partnerami. 

 Starosta S. Cybula zabrał głos i k woli uzupełnienia dodał, że w strategii 
rozwojowej województwa zachodniopomorskiego nasz obszar Powiat Drawski wraz  
z Powiatem Łobeskim i Świdwińskim jest opisany jako strefa funkcjonalna centrum. 
Współpraca ta datuje się już od 2013 roku. Współpraca  ma szansę zaowocować tym, 
że będzie to ,, ZIT’’- Zintegrowane Inwestycje Terytorialne. . Poprzednio było tylko 
dwa ,,ZIT-y” w województwie -Metropolia Szczecińska, czyli Szczecin  
z Obwarzankiem wokół Szczecina i Koszalin- Kołobrzeg- Białogard. Jest duża szansa, 
że w ramach kontraktu będą naznaczone środki i dedykowane, adresowane 
bezpośrednio do tej strefy, to jest koło 110 000 000 zł. Projekty, które realizował Powiat 
Drawski będą miały szanse na dofinansowane ze źródeł z unii europejskiej. Starosta 
wspomniał o zmianie źródeł finansowania, które różnią się  nazwą bo istota jest ta sama, 
dawniej było to  RPO Regionalny Program Operacyjny, a obecnie to się nazywa Środki 
Europejskie dla Pomorza Zachodniego. Starosta S. Cybula zakomunikował, że musi 
oficjalnie zatwierdzić i przyjąć tą strategię na Radzie Powiatu oraz sprawdzić jakie 
środki można by było uzyskać z tego projektu. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła uwagę zgromadzonych, że salę narad  
zdobią fotografie Pana Wiesława Andrzeja Burkiewicza mieszkańca gminy 
Wierzchowo, pasjonata makro-fotografia, jest autorem kilkunastu wernisaży oraz 
wystaw indywidualnych. Wkraczając w świat przyrody stara się przedstawić kształt 
 i kolor stworzeń. 

Przewodnicząca Rady Powiatu oddała głos Panu Wiesławowi Andrzejowi 
Burkiewiczowi. 

 Głos zabrał Pan Wiesław Andrzej Burkiewicz, który powitał Panią 
Przewodniczącą Rady, Pana Starostę oraz Panie i Panów Radnych. Następnie omówił 
swoje fotografie i zdradził sposoby wykonywania tych zdjęć. Wspomniał, że 
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inspiratorem wystawy była Pani Sekretarz Katarzyna Szlońska-Getka, której 
pogratulował za udzielanie się społecznie. W dalszej kolejności pogratulował serdecznie 
Wydziałowi Rozwoju Promocji Powiatu Drawskiego i zaprosił 11 listopada wszystkich 
do muzeum solnego w Drawsku Pomorskim gdzie będzie wystawa pod tytułem  
,,Poligon Drawski w obiektywie’’. 

 Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu K. Korczyński, który w imieniu 
prezydium Rady Powiatu, całego powiatu i mieszkańców, podziękował serdecznie Panu 
Wiesławowi Andrzejowi Burkiewiczowi za udostępnienie zdjęć dzięki, którym mogła 
powstać wyjątkowa wystawa i życzył dalszych sukcesów w wystawach. 

 Przewodnicząca Powiatu poinformowała, że zakończyła część nieoficjalna 
 i zakomunikowała, że otwiera XL sesję Rady Powiatu Drawskiego  

 

Punkt 2 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad XL sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 

zmiany do porządku obrad sesji? 

 Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wniósł. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu wniosła zmianę do porządku obrad dotyczącą 
umieszczenia w pkt 11 a -projektu uchwały w sprawie zmiany planu pracy Rady, który 
dotyczy sesji uroczystej 11 listopada. Sesja uroczysta nie odbędzie się ze względu na 
sytuację w kraju z powodu rosnącej ilości zachorowań na Covid-19.  

 Radny Jacek Kozłowski zabiera głos zaznacza, że w podpunkcie 11a 
zaproponowanym przez Przewodniczącą Rady  jest rozpatrzenie skargi i zadał pytanie 
czy przesuwamy wszystkie punkty czy wstawiamy ten podpunkt po podpunkcie f. 

  

Przewodnicząca Rady Powiatu uzgodniła, że to będzie punkt 11 podpunkt g. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała o przystąpieniu do głosowania 
zmiany do porządku obrad sesji- umieszczenie w punkcie 11 podpunkt g. 
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Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami ,,za’’ przy 

0 głosach ,,przeciw’’ i 
  0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
przyjęła zmianę do porządku obrad sesji polegającą na umieszczeniu w pkt 11 podpunkt 
g projektu uchwały w sprawie zmiany planu pracy Rady Powiatu Drawskiego- druk nr 2161. 
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

 

Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów : 

a)   z XXXVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia  10.09.2021 r. 
b)   z nadzwyczajnej XXXIX sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 

28.09.2021 r. 
4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami  

– druk nr 2138. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie powiatu drawskiego 
w roku szkolnym 2020/2021 – druk nr 2132. 

9. Raport z wykonania Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 
z terenu powiatu drawskiego na lata 2015 -2032. Raport na lata 2019 – 2020 – 
druk nr 2098. 

10. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych dokonanych przez : 

a) Wojewodę – druk nr 2146; 
b) Starostę – druk nr 2143; 
c) Przewodniczącego Rady – druk nr 2142; 
d) Urząd Skarbowy – druk  nr 2147, 2149. 

 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) rozpatrzenia skargi  na działalność Dyrektora Domu Pomocy Społecznej  
w Darskowie - druk nr 1989; 
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b) przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu 
Drawskiego  
w przedmiocie zmiany granic gmin naruszających granicę Powiatu Drawskiego  
–  druk nr 2134; 

c) wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu 
strzeżonym na 2022 rok - druk nr 2089; 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań  
z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób 
niepełnosprawnych  
w 2021 roku – druk nr 2124; 

e) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021 - druk nr 2130, 

f)    o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2021 – 2036 – druk nr 2131,  

g) zmiany planu pracy Rady Powiatu Drawskiego- druk nr 2161. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

13. Komunikaty i sprawy różne.  

14. Zakończenie sesji. 

 

Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

  

 

Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 10.09.2021 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z XXXVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 10.09.2021 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu. Radni otrzymali protokół również w wersji 
elektronicznej.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z XXXVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 10.09.2021 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XXXVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 10.09.2021 r. 

 
 

 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z XXXVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
10.09.2021 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z nadzwyczajnej XXXIX sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
28.09.2021 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu. Radni otrzymali protokół również w wersji 
elektronicznej.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z nadzwyczajnej XXXIX sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 28.09.2021 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z nadzwyczajnej XXXIX sesji Rady Powiatu 
Drawskiego z dnia 28.09.2021 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z nadzwyczajnej XXXIX sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej  
w dniu 28.09.2021 r.  
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Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

  

 

Punkt 4 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 
Stanisława Cybulę. 

 

Starosta S. Cybula podziękował Radzie Powiatu i Zarządowi za otrzymanie od 
Marszałka Województwa wyróżnienia za samorządowego lidera współpracy z NGO. 
Następnie poinformował o współpracy z samorządami od kilku lat.  Współpracę tą  
realizuje głównie Pani Romana Kowalewicz, pełnomocnik i główny specjalista od 
spraw współpracy NGO-sami, która wdrożyła między innymi w wyniku pandemii 
możliwość składania wniosków przez internet. W następnej kolejności Starosta 
podziękował Radzie Powiatu za przyznanie środków na współpracę z NGO, Zarządowi 
Powiatu za złożenie wniosków, komisjom pracującym nad oceną tych wniosków.  
Starosta oznajmił, że każdy z Radnych otrzymał sprawozdanie z prac Zarządu między 
sesjami. Jeżeli są pytania do sprawozdania, to bardzo proszę. 

 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czy są pytania do Pana Starosty i oddała 
głos Radnemu Jackowi Kozłowskiemu. 

Radny Jacek Kozłowski chciał zadać pytanie odnośnie punktu 5 na stronie  
9 -informacja na temat realizowanych inwestycji i związanych z nimi potrzeb 
finansowych, czy coś się zmieniło w planowanych inwestycjach na ten rok. 

  

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który odpowiadając na pytanie odpowiedział, że 
omawiane już było zaangażowanie tych prac inwestycyjnych, ustalone zostały 
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priorytety, żeby w części zmobilizować wykonawców, ponieważ niektóre inwestycje 
nie są zagrożone wykonaniem w terminie, ale opóźniają się z innych przyczyn np. droga 
z Drawska do Gudowa w okresie żniwnym rolnicy mieli pretensje, że droga jest 
zablokowana i są opóźnienia. 

 Głos zabrał Radny Jacek Kozłowski zadał drugie pytanie do Starosty na stronie 
11 punkt 26, a mianowicie informacji na temat funkcjonowania Centrum Usług 
Wspólnych, ponieważ taka informacja została przyjęta. 

 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula w odpowiedzi na drugie pytanie Radnego Jacka 
Kozłowskiego, że od ubiegłego roku od 1 stycznia funkcjonuje Centrum Usług 
Wspólnych. W pierwszym okresie nacisk położyliśmy na organizację i funkcjonowanie, 
ale przede wszystkim uchwycenie finansowania tych jednostek, które są w centrum  
i jest ich 12. Ze względów chorobowych Pani dyrektor nie była obecna przez kilka 
tygodni, a pojawiły się sytuacje, które trzeba było rozstrzygnąć podczas czasu jej 
nieobecności. W dniu dzisiejszym mamy deklaracje, że Pani dyrektor chce przejść na 
emeryturę i w okresie tym przejściowym do końca roku podjęto działania, aby wydział 
finansowy wsparł Centrum Usług Wspólnych. Dwóch pracowników zostało 
oddelegowanych do końca tego roku. Od nowego roku nastąpią zmiany i będzie 
najprawdopodobniej powołany nowy dyrektor. 

 Radny Jacek Kozłowski dopytał-czy sprawa dotyczyła bieżącego 
funkcjonowania. 

 Starosta Stanisław Cybula odpowiedział Radnemu Jackowi Kozłowskiemu, że 
sprawa dotyczyła bieżącego funkcjonowania i rozliczeń materiałów tych, które centrum 
przekładało, a jest to powiązane z wcześniejszą informacją o realizacji inwestycji. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i przekazała głos Radnej Genowefie 
Polak. 

 

 Głos zabrała Radna Genowefa Polak, która zadała pytanie dotyczące protokołu 
 z 20 września strona 9 punkt 7. Omówienie spraw związanych z pobytem  
w Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Czaplinku nieletnich matek oraz 
wychowanek w ciąży. Dyrektor MOW-u w Czaplinku wraz z dyrektorem PCPR-u  
w Drawsku Pomorskim przedstawią wspólnie propozycje rozwiązania w oparciu  
o uregulowania prawne. Na posiedzeniach Komisji Oświaty ten temat był poruszany 
 i analizowany. Radna chciała usłyszeć od Pana Starosty, czy poczyniono jakieś 
ustalenia. Mają się porozumieć dwaj dyrektorzy. Przeanalizowane musi być także przez 
Zarząd bo to nie tylko strona prawna, ale także strona finansowa. Radna zapytała 
Starostę na jakim to jest etapie. 
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 Starosta S. Cybula w odpowiedzi na zadane mu pytanie przez Radną Genowefę 
Polak odpowiedział, że trwają prace i rozmowy na ten temat od dłuższego czasu. Jest to 
jedyny ośrodek w tej części Polski, gdzie mogą przebywać matki z dziećmi. Sytuacja 
nie jest  uregulowana prawnie, dlatego została podjęta decyzja na Zarządzie aby 
wystąpić do Ministerstwa, wskazać problem i oczekiwać na propozycje rozwiązań. 
Ministerstwo nie odniosło się do tej sytuacji. Z jednej strony są potrzeby wynikające  
z potrzeby opieki nad dziećmi, najlepiej żeby dzieci były z matkami, ale z drugiej strony 
nie ma uregulowań prawnych i pojawia się problem czy można te dzieci przekazać dla 
rodzin zastępczych. Jest tu dużo zawiłości i na dzień dzisiejszy nie ma nikogo, kto by 
określił co z tym można zrobić. 

W następnej kolejności zaplanowano jak zabezpieczyć oczekiwania matek oraz 
dzieci. 

 Głos zabrał Wicestarosta i uzupełnił wypowiedź Starosty, że zaproponowana 
została zmiana ustawy, która pozwoli przyjmować dzieci bez obowiązku posiadania 
rodziny zastępczej, czyli opiekun prawny będzie dysponować i będzie to finansowane. 
Obecnie dzieci są na utrzymaniu MOW-u, a to nie jest ośrodek od finansowania pobytu 
noworodków w swoich placówkach. Jest ustawa korzystna dla MOW-u, która wejdzie 
w 3 kwartale 2021 roku. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i przekazała głos Radnej Genowefie 
Polak. 

 

 Radna Genowefa Polak zadała pytanie do Starosty i zwraca uwagę na problem 
opieki dzieci podczas zajęć szkolnych, w których uczestniczą matki ponieważ matka na 
zajęciach lekcyjnych nie może opiekować się swoim dzieckiem, twierdząc, że ten 
problem trzeba pomóc rozwiązać dyrektorowi. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radną Grażynę 
Buczek. 

 

 Radna Grażyna Buczek zadała pytanie, kto teraz będzie pracował w wydziale 
finansowym w przypadku zabrania 2 pracowników z tego wydziału do CUW-u  . 

 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, Który odpowiedział na pytanie Radnej Grażyny 
Buczek mówiąc, że źle został zrozumiany, ponieważ pracownicy pracują w wydziale 
finansowym w nadgodzinach. Obecnie wiadomo, że Pani dyrektor odchodzi na 
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emeryturę. Żeby nie było zaległości pracownicy będą pracować w CUW w godzinach 
nadliczbowych. Pracownicy nie zostali oddelegowani z wydziału finansowego. Starosta 
mówi, że za jakiś czas wybiorą dyrektora oraz dojdzie do reorganizacji, ponieważ 
podczas rozmów okazało się, że jest potrzebna jeszcze 1 osoba od księgowości, bo 
zwiększa się liczba projektów. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i zapytała się czy są jeszcze pytania 
po czym oddała głos zgłaszającemu się Wiceprzewodniczącemu Rady Karolowi 
Korczyńskiemu. 

 

 Radny Karol Korczyński zadał informacyjne pytanie uzupełniające Staroście, 
ponieważ w punkcie 24 jest napisane, że Zarząd zajmował się rozpoznawaniem ofert na 
wykonanie pomiarów hałasu. Zwyciężyła firma Ecco-Sonika. Gdzie i w jakim celu będą 
robione pomiary hałasu. 

 

 Starosta S. Cybula w odpowiedzi na zadane mu pytanie odpowiedział, że pomiary 
będą robione w Kaliszu, ponieważ od wielu tygodni jest nadmierny hałas, jest to w 
obowiązkach powiatu jeżeli chodzi o wydział Ochrony Środowiska. Takie pomiary 
muszą być wykonane w związku z tym zaproponowano, aby  wyłonić to w drodze 
wyboru najkorzystniejszej oferty. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Henryka 
Szretę. 

 

 Radny Henryk Szreta poprosił Starostę, aby przybliżył mu z posiedzenia  
20 września punkt 11, ustalenie dalszego postępowania w sprawie bazy po ZDP  
w Czaplinku przy ulicy Drahimskiej.  

 

 Starosta S. Cybula w odpowiedzi na zadane mu pytanie przez Radnego Henryka 
Szretę odpowiedział, że w ubiegłym roku starostwo zdecydowało się na kupno nowej 
bazy spełniającej oczekiwania i kryteria Zarządu Dróg Powiatowych. Dotychczasowa 
baza nie spełniała wymogów oraz była kolizja z mieszkańcami ponieważ sprzęt 
najczęściej był uruchamiany wcześnie rano, szczególnie zimą, co było kłopotem dla 
mieszkańców. Mała powierzchnia gromadzenia materiałów i urządzeń nie pozwoliło 
wykonywać prawidłowo pracy. Baza została kupiona w 2 ratach. W tym roku na wiosnę 
została zapłacona 2 rata. Natomiast baza, która została  ogłoszona w przetargu na 
sprzedaż  okazało się, że nikt się nie zgłosił. Podjęta została decyzja po obniżeniu  
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o jakąś kwotę, aby ponownie ogłosić przetarg na sprzedaż tej bazy, ale także pokazać 
dojścia i korzystania z jeziora. Oferty miały się pojawić nie tylko w naszych mediach, 
ale w ogólnopolskich Poznaniu czy Śląsku. 

 Radny Henryk Szreta dopytał gdzie miało by się odbywać skomunikowanie 
przez, którą działkę powiatową. 

 Starosta S. Cybula odpowiedział, że tam też jest działka powiatowa i możliwość 
dojścia do jeziora. Na posiedzeniu zarządu uważano to za istotny element 
umożliwiający zachęcenie do kupna tej działki. Co do szczegółów Starosta odsyła do 
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu  spytała Radnych czy są pytania do sprawozdania 
Starosty? 

 Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

Punkt 5 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski  
i zapytania Radnych. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Radnego Z. Dudora. 

 

 Radny Zbigniew Dudor zadał zapytanie Staroście S. Cybuli związane z ubiegłą 
dobą, warunki były niesprzyjające w całym kraju, ponad 10 000 interwencji straży 
pożarnej. Natomiast w Powiecie Drawskim było ponad 80 zdarzeń np. naruszona 
konstrukcja dachu w internacie na ulicy Parkowej w Czaplinku. Prosił o informacje za 
cała dobę jak i ewentualne zdarzenia oraz prosił o skupieniu się na naszej infrastrukturze  
i podległych jednostkach. 

 

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu udzieliła głosu Staroście S. Cybuli.  
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 Głos zabrał Starosta S. Cybula i odpowiedział Radnemu Zbigniewowi Dudorowi 
na zadane mu zapytanie, że w ubiegłej dobie ze względu na panujące warunki było  
84 zdarzeń w Powiecie Drawskim, z tego większość (ponad siedemdziesiąt) dotyczyła 
połamanych drzew. Były też 3 lub 4 przypadki naruszające strukturę dachów, w tym 
między innymi w internacie. Straż pożarna pomogła zabezpieczyć i naprawić 
uszkodzone dachy. Nie ma żadnych skutków negatywnych, jeżeli chodzi  
o mieszkańców, większość przypadków to zniszczone drzewa, w jednym przypadku 
drzewo zawaliło się na samochód na skutek czego pojazd został całkowicie zniszczony. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu zgłaszającą się Radną 
Genowefę Polak. 

 

 Głos zabrała Radna Genowefa Polak, która złożyła podziękowanie Panu 
Staroście, a także Zarządowi za wsparcie zespołu emeryckiego wokalno-muzycznego  
z Czaplinka, który istnieje przy kole seniorów polskiego związku emerytów, rencistów 
i inwalidów w Czaplinku. Jest to zespół „Marianki”, który pracuje na rzecz miasta oraz 
uświetnia imprezy w całym Powiecie Drawskim, a także za granicą.  Zespół obchodził 
swoje 10-lecie 25 września 2021 r.. Na imprezie 10-lecia zespołu byli obecni między 
innymi Pan Starosta, Pani Sekretarz i Pani Przewodnicząca Rady dzięki ich obecności 
impreza była jeszcze bardziej udana. Następnie Radna przeczytała i podarowała 
podziękowanie za udział i wsparcie od przewodniczącego zespołu Mariana Sujeckiego. 

 

 Głos zabrał Radny Jacek Kozłowski, który zadał pytanie związane  
z inwestycjami -w czerwcu przyjęliśmy z Ministerstwa  Obrony Narodowej dotację na 
budowę strzelnicy w Zespole Szkół w Złocieńcu i zapytał na jakim etapie jest ta 
inwestycja, bo z tego co pamięta pieniądze trzeba wydać do końca roku. 

 

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.. 

 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który odpowiadając na pytanie Radnego Jacka 
Kozłowskiego powiedział, że na ostatnim  posiedzeniu zarządu, zarząd podjął decyzję 
o ogłoszeniu przetargu na  nabór wykonawców. Ze względów na brak potwierdzenia nie 
było to możliwe, ale z opinii pracowników wynika, że jesteśmy w stanie się uporać się 
z tym do końca roku i środki zostaną wykorzystane. Środki finansowe dotyczą Zespołu 
Szkół w Złocieńcu z możliwością korzystania z innymi. Wiadomo już, że Pani Dyrektor 
ZS w Złocieńcu rozmawiała już z Dyrektorem ZS z Kalisza Pom , aby młodzież mogła 
korzystać tak samo. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelacje, wnioski i zapytania? 

 

 Nikt z Radnych więcej interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłaszał. 

 

 

Punkt 6 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że podczas dzisiejszej sesji 
mamy uczestników, może ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 

 

 Nikt z osób obecnych na sali narad głosu nie zabierał.  

 

 

Punkt 7 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdania 
 z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego między sesjami. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę Polak 

- Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 

 Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki  
i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju odbyła  
w okresie między sesyjnym odbyła 1 posiedzenie w dniu 18 października 2021 r.  

 

Treść złożonego sprawozdania z działalności Komisji stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę. 

 Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan H. Szreta, który 
powiedział, że przed sesją Komisja obradowała dwukrotnie, 28 września 2021 r.  
przeprowadzając kontrolę planową w Placówce Opiekuńczo- Wychowawczej 
 w Drawsku Pom. w pełnym składzie Komisji. Kontrolowano placówkę pod kątem 
realizacji kontroli zarządczej przez jednostkę w latach 2019-2020 z uwzględnieniem 
oceny ryzyka oraz opracowanych i realizowanych zasad, regulaminów i procedur 
obowiązujących w placówce w zakresie opieki nad wychowankami. 19 października 
2021 r.  członkowie Komisji odbyli drugie posiedzenie, na którym omawiano  
i zatwierdzono jednogłośnie protokół z kontroli przeprowadzonej w POW w Drawsku 
Pom. Naczelni Wydziału Edukacji przedstawiła radnym informacje o stanie realizacji 
zadań oświatowych na terenie powiatu drawskiego w roku szkolnym 2020-2021. 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu Drawskiego  
w przedmiocie zmiany granic gmin naruszających granicę Powiatu Drawskiego. 
Członkowie Komisji Rewizyjnej pozytywnie zaopiniowali materiały na sesję i złożyli  
3 wnioski do projektu budżetu Powiatu na rok 2022.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego –  Panią B. Głowacką i złożenie 
sprawozdania. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego- 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że Komisja odbyła jedno posiedzenie, tematem 
wiodącym była informacja na temat funkcjonowania Drawskiego Centrum 
Specjalistycznego w Drawsku Pom., informacja na temat funkcjonowania POZ 
(podstawowej opieki zdrowotnej), nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej, dyżurów 
aptek, punktów szczepień oraz placówek specjalistycznych świadczących usługi  
w zakresie zdrowia psychicznego w Powiecie Drawskim oraz raport z Programu 
usuwania azbestu z terenu powiatu drawskiego na lata 2015- 2032. W posiedzeniu 
Komisji uczestniczyła Dyrektor DCS, Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy, 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Naczelnik Wydziału Zdrowia. Komisja 
złożyła dwa wnioski do budżetu na rok 2022, rozpatrzono i zaopiniowano pozytywnie 
materiały na dzisiejszą sesję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania  
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 
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Głos zabrał Romuald Kurzątkowski – Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty odbyła jedno posiedzenie między sesjami w dniu  
20 października, spotkanie było związane z głównym punktem sesji, chodzi  
o informację o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie powiatu drawskiego  
w roku szkolnym 2020/2021 w pełnym składzie Komisji oraz wszystkich Dyrektorów 
szkół. Kluczowym punktem spotkania było spotkanie z Dyrektorami szkół publicznych, 
zostały wypracowane wnioski do budżetu na rok 2022. Przewodniczący Komisji 
Oświaty odczytał 9 wniosków do budżetu Powiatu na rok 2022  Komisja Oświaty 
rozpatrywała wnioski o nadanie tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego”.  

  
        Przewodnicząca Rady Powiatu o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Marka Banaszka. 

 

 Głos zabrał Marek Banaszek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 
 i Petycji, który powiedział, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji w okresie 
międzysesyjnym spotkała się jeden raz w dniu 20 października 2021 r. Przedmiotem 
posiedzenia było rozpatrzenie skargi na Dyrektora DPS w Darskowie. Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji po przeanalizowaniu dokumentacji załączonej do sprawy, 
obowiązujące przepisy prawa uznała, że skarga na działalność Dyrektora Domu Pomocy 
Społecznej w Darskowie jest bezzasadna.  

 

        Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych na terenie powiatu drawskiego  w roku szkolnym 2020/2021. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został do Radnych 
wysłany drogą elektroniczną, materiał został przygotowany przez Naczelnik Wydziału 
Edukacji. 

 Przewodnicząca Rady zapytała czy Radni mają pytania odnośnie tego 
sprawozdania. 

 Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Oświaty Pana Romualda Kurzątkowskiego. 

 Przewodniczący Komisji Oświaty mówił o oświacie w skali samorządu, również 
Powiatu Drawskiego jako jednej z najważniejszych części realizowanych zadań 
powiatu, co widać po budżecie. Następnie Przewodniczący Komisji Oświaty  
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przedstawił omówiony na komisji ciągle zmieniający się obszar, nieprzewidywalny  
w wielu sytuacjach oraz zależny od wielu decyzji rządu, samorządu i działań 
zespolonych z placówkami szkół. W następnej kolejności Przewodniczący Komisji 
Oświaty podziękował w imieniu komisji za pracę, wysiłek i wyzwania jakie podejmują 
dyrektorzy, nauczyciele i pracownicy poszczególnych jednostek oraz oznajmił, że  
Komisja Oświaty stara się rozwiązywać problemy i być dla nauczycieli pomocna.  
W dalszej kolejności mówił o dostosowywaniu się do nowych wyzwań, jeżeli chodzi  
o wzrost wyników egzaminów maturalnych, jak również zawodowych w związku  
z potrzebą ich zwiększania lub  modyfikacji, co jest w kwestii naszej pracy. 
Podejmowane są działania dla bazy dydaktycznej. Przewodniczący zwrócił uwagę, że 
pokolenie nauczycieli uzyskuje większy wiek, czyli  starzeje się na skutek czego mogą 
pojawić się problemy kadrowe, które już dzisiaj są widoczne. Przewodniczący 
wspomniał, że miał za sobą ciężki okres pracy w obszarze życia społecznego 
 i dostosowuje się do nowych wyzwań. Poprosił Pana Waldemara Włodarczyka i Pana 
Starostę o dopowiedzenie z ich punktu widzenia działań w obszarze i materii oświaty. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu podziękowała za ciężką  pracę pedagogów, 
nauczycieli i wychowawców. 

 Głos zabrał przewodniczący Komisji Oświaty Romuald Kurzątkowski,  który  
podziękował wydziałowi edukacji za współpracę, codzienność rozmów i możliwości 
rozmów dyskusji wokół różnych tematów. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i poprosiła Etatowego Członka 
Zarządu  Waldemara Włodarczyka o przedstawienie możliwości kształcenia 
zawodowego w powiązaniu ze strategią. 

 Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu Waldemar Włodarczyk, który 
poinformował, że w ramach wyboru projektów i kryteriów do przeprowadzenia 
wstępnej analizy wykonalności poszczególnych zadań , w ramach strategii zostało 
wypracowane 16 zadań, poprosiliśmy żeby każdy wyznaczonych jednostek samorządu 
terytorialnego w jakiś sposób określił się jakie widzi zadania do realizacji w nowym 
rozdaniu. W planach w realizacji są 4 zadania. Największy ranking i udział padł na 
udział transportu publicznego zbiorowego na obszarze partnerstwa strefy centralnej. 
Kolejnym zadaniem była potrzeba wybudowania schroniska dla zwierząt. Następnym 
zadaniem było poprawienie bazy szkolenia i organizacji szkolenia zawodowego  
w związku z tym przystąpiliśmy do pracy zespołów roboczych. Wczoraj odbyło się 
pierwsze spotkanie robocze, Zarząd zwrócił się do poszczególnych jednostek 
zajmujących się kształceniem zawodowym i otrzymał wstępne zapotrzebowania. 
Projekt jest opracowywany jako zadanie wspólne z powiatami i ich jednostkami  ze 
strefy centralnej. Strefa centralna otrzymała do dyspozycji 27 milionów euro. Będą 
trwały prace na tym, aby w końcowym etapie uzyskać podział tych środków na 
poszczególne zadania, co będzie związane z tym, że  musi być zatwierdzone przez 
marszałka oraz  zaakceptowane przez komisję europejską.  Sprawa utworzenia centrum 
przedsiębiorczości, po informacji od dyrektorów np. Zespołu Szkół w Czaplinku 
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wynikała  potrzeba utworzenia kierunku mechatroniki, czyli zaplecze monitoringu, 
hydrauliki, pneumatyki i laboratoria mechatroniczne z zawartego porozumienia między 
Rimasterem, a Zespołem Szkół w Czaplinku. Drawsko Pom. jako Zespół Szkół złożył 
potrzebę wyposażenia  pracowni informatycznej, ponieważ obecna jest przestarzała. 
Tak samo Zespół Szkół w Złocieńcu złożył potrzebę na sprzęt informatyczny dla  
technika ekonomisty oraz modernizacja sieci. Tematem poruszonym na spotkaniu było  
wspólne wyposażenie pracowni, lecz  nie na miejscu u nas, bo nie dysponujemy bazą, 
ale u przedsiębiorców jeśli jest taka możliwość, musimy nad tym popracować w oparciu 
o PPP czyli publiczno- prywatne działania można było dokonać również z wyposażenia 
ze środków unijnych.  Jest na razie rzucono hasło i pomysł, bo Złocieniec w ZSP  
w Złocieńcu ma zawartych 39 umów z przedsiębiorcami. Baza pracuje generalnie na 
bazie przedsiębiorców, czyli na zakładach. Powiedziano zarządowi wczoraj, że nie jest 
to możliwe żeby uzyskać takie poparcie kształcenia. Powiatowe Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego zgłosiło potrzebę mechanika samochodowego, aby ten 
kierunek wyposażyć w 2 samochody w tym 1 elektryczny, samochody  wysokiej klasy 
nie jeździłyby, tylko służyłyby do nauki rozkręcania, programowania, ćwiczenia.  

Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła uwagę, że dziś niepotrzebny jest młotek 
tylko dobry programista, co związane jest z postępem techniki i  automatyką. 

 Etatowy Członek Zarządu Waldemar Włodarczyk wspomniał o  potrzebie 
doposażenia kuchni w sali gastronomi restauracji, jak również ta sama sprawa dotyczy  
MOW-u w Czaplinku, ponieważ znajduje się tam kierunek pracowni gastronomicznej. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i powiedziała, że ma nadzieję, że  
w większości wniosków będzie zrealizowana i będzie możliwość postawienia szkół  
w powiecie  na wysokim poziomie. 

 Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu informując, że w ramach tego programu  
o doposażeniu jest również możliwość modernizacji bazy czyli obiektów. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i poinformował obecnych na sali, że  
w czerwcu bieżącego roku ustawodawca poprzez zmianę ustawy o samorządzie 
powiatowym dał możliwość Radzie Powiatu powołanie Powiatowej Młodzieżowej 
Rady, a następnie zwróciła się do Dyrektorów szkół o rozpoznanie w środowisku 
uczniowskim chęci uczestnictwa w takim organie.   

 Przewodnicząca Rady przekazała głos zgłaszającemu się Radnemu 
 J. Kozłowskiemu. 

 Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który odniósł się do materiału odnośnie oświaty, 
która jest największym zadaniem w powiecie także pod względem finansowym 
 i organizacyjnym szczególnie w sytuacji w jakiej znajduje się Powiat Drawski. Powiat 
Drawski jest powiatem naznaczonym wyjątkowo dlatego, że każde miasto w Powiecie 
Drawskim ma szkołę średnią czyli szkołę ponadpodstawową. Odbył się wyjątkowy rok 
szkolny z powodu pandemii i zajęć zdalnych, uczniowie szkoły branżowej uczęszczali 
na praktyki wedle planu. Radny mówił, że zastanawiał się dlaczego są gorsze wyniki  
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egzaminów zawodowych. Następnie wspomniał o wyjątkowym roku szkolnym  
z zajęciami zdalnymi, w którym zauważył, że uczniowie liceum  dawali sobie radę  
z nauką zdalną, natomiast uczniowie szkół branżowych nie dawali sobie rady i bardzo 
rzadko uczestniczyli na zajęciach, co w konsekwencji przełożyło się na wynik 
egzaminów zawodowych.  Trzeba by było umieścić egzaminy, które odbywają się poza 
systemem Ministra czyli poza OKE, a mianowicie te, które odbywają się  
u pracodawców z poszczególnych grup zawodowych, którzy mogą przeprowadzić 
egzaminy zawodowe. W następnej kolejności Radny zwrócił uwagę na kadrę 
nauczycielską, która jest coraz bliżej wieku emerytalnego oraz zapytał ilu mamy 
stażystów? Radny mówił, że brakuje nauczycieli szkół ponadpodstawowych  
i branżowych, gdzie ciężko zdobyć kwalifikacje. Wymagane są od szkoły wyniki,  
a praca uczniowska będzie wypadkową pracy nauczycielskiej. Braki kadrowe już są, 
dyrektorzy mają problemy i zadaje sobie pytanie ilu nauczycieli zatrudniliśmy bez 
kwalifikacji, ponieważ to przełoży się na późniejsze wyniki. Przy ostatniej swojej 
refleksji Radny zwrócił uwagę, że podczas nauki zdalnej szkoły nie są w stanie pomóc 
tym uczniom, którzy nie mają sprzętu. Co my tym uczniom zaproponujemy, kiedy będą 
na nauczaniu zdalnym?  

 Przewodnicząca Rady Powiatu oddała głos zgłaszającej się Radnej Grażynie 
Buczek. 

 Głos zabrała Radna Grażyna Buczek, która jako Kierownik Ośrodka Pomocy 
Społecznej podziękowała wszystkim dyrektorom za długą współpracę oraz  
w szczególności podziękowała pani Wiolecie Kubik z którą współpracuje od wielu lat, 
mamy zawarte porozumienie i cała kadra Ośrodka Pomocy Społecznej korzysta 
nieodpłatnie z usług psychologa szczególnie w okresie tej pandemii. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu oddała głos zgłaszającej się 
Wiceprzewodniczącej Rady Barbarze Głowackiej. 

 Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu B. Głowacka powiedziała, że przyłącza się 
do gratulacji i podziękowań dla dyrektorów szkół oraz podziękowała bardzo serdecznie 
Pani Dyrektor Poradni Psychologiczno-pedagogicznej, która wspierała nauczycieli, 
rodziców, dzieci, co widać po liczbie orzeczeń i opinii, a także dziękuje za organizację 
pracy pracowników tej poradni. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu przekazała głos zgłaszającemu się Etatowemu 
Członkowi Zarządu Waldemarowi Włodarczykowi. 

 Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu, który mówił, żeby poświęcić więcej czasu 
i zaangażować we współpracę w ramach roboczego panelu Powiatowe Urzędy Pracy, 
by w sprawozdawczościach poświęcać cały rozdział na temat szkolenia zawodowego, 
ponieważ jest to dość istotne. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że  podczas przerwy zostanie 
uroczyście odsłoniony  pomnik Elizy Orzeszkowej polskiej pisarki epoki pozytywizmu, 
który będzie znajdował się w części ogrodowej dziedzictwa Starostwa, a następnie 
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przedstawiła autora tej rzeźby Pana Edwarda Szatkowskiego oraz odczytała dzieła 
artysty, które można podziwiać w Białogardzie, Darłowie, Koszalinie, Szczecinie itp. 

 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Drawskiego K. Korczyński wraz  
z Przewodnicząca Rady podziękował za wykonanie rzeźby Elizy Orzeszkowej, która 
będzie zdobić dziedziniec Starostwa Powiatowe w Drawsku Pomorskim. 

 Autor rzeźby Pan Edward Szatkowski zabrał głos i zaprosił do obejrzenia 
różnych rzeźb, które wykonał. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu przekazała głos młodzieży z Zespołu Szkół  
z Czaplinka. 

 Głos zabrała Pani Dyrektor ZS w Czaplinku  Małgorzata Głodek przedstawiając 
Panią Agnieszkę Skonieczna, autorkę warsztatu projektu literackiego Eliza Orzeszkowa 
poza schematem, która jest nauczycielem języka polskiego w ZS w Czaplinku,  
a następnie poinformowała, że  uczniowie Jermina Łuczyńska i Maciej Jasiński 
przedstawią biografię Elizy Orzeszkowej. 

 Głos zabrała autorka projektu literackiego Pani Agnieszka Skonieczna, która 
krótko opowiedziała skąd wziął się pomysł na ten projekt odnośnie inicjatywy  
związanej z pomnikiem. 

  Następnie uczniowie szkoły w Czaplinku przeczytali biografię Elizy 
Orzeszkowej. 

 Głos zabrała Przewodnicząca Rady Powiatu, która podziękowała uczniom 
 z Czaplinka za przedstawienie życiorysu Elizy Orzeszkowej, a także życzyła dobrych 
wyników w nauce. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła półgodzinną przerwę i zaprosiła 
zebranych na uroczyste odsłonięcie pomnika Pana Edwarda Szatkowskiego. 

 
Treść materiału stanowi załącznik nr  10 do protokołu.  
 
 

Punkt 9 

 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest raport z wykonania 
Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu powiatu 
drawskiego na lata 2015-2032. Raport na lata 2019-2020. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że raport został sporządzony 
przez Pana Roberta Ziółkowskiego Naczelnika Wydziału Ochrony  Środowiska, został 
dostarczony Radnym drogą mail-ową.  

 
Treść materiału stanowi załącznik nr  11 do protokołu.  
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy są pytania do Pana Ziółkowskiego 
odnośnie raportu usuwania azbestu. 

  

Przewodnicząca Rady Powiatu oddała głos Wiceprzewodniczącej Rady Barbarze 
Głowackiej. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Barbara Głowacka zaproponowała, żeby naczelnik 
wydziału Ochrony Środowiska streścił raport, ponieważ informacja jest bardzo dobrze 
przygotowana, członkowie Komisji zdrowia już znają wnioski, a pozostali Radni 
jeszcze nie. 

 

 Naczelnik Ochrony Środowiska powiedział, że raport został wykonany przez 
Zarząd Powiatu Drawskiego zgodnie z prawem ochrony środowiska. Raport taki  jest 
przygotowywany co 2 lata przez Zarząd i przedstawia go Radzie Powiatu. W pierwszej 
części raportu znajdują się dane dla poszczególnych gmin w kwestii danych mówiących 
o ilości azbestu pozostałego, usuniętego o środkach finansowania oraz o czasie tego 
finansowania. Odnośnie strony 31 znajdują się tam poszczególne gminy z danymi ile 
usunęły azbestu w jednostkach procentowych i w tonach. Z tabeli wynika, że 90% 
usuniętego azbestu pochodzi od osób fizycznych,  natomiast 10% to osoby prawne czyli 
firmy. Kolejnym ważnym wykresem słupkowym jest wykres na str. 37, jest to wykres 
wskazujący jakie było finansowanie i od kogo przychodziły środki. Gmina Czaplinek 
ponad 21 000 z funduszu i ponad 7 000 swoich środków. Gmina Drawsko Pomorskie 
ponad 58 000 z funduszu i ponad 47 000 własnych środków. Gmina Kalisz Pomorski 
jako jedyna swój azbest finansuje sama na kwotę ponad 37 000. Gmina Wierzchowo to 
15 000 z funduszy i 4 000 z własnych środków. Gmina Złocieniec posiada jako jedyna 
ma 3 formy finansowania w latach 2019-2020, ponad 23 000 z funduszu, 1 400 ze 
środków gminy i 1 400 ze środków osób fizycznych. Na rok 2021 gmina Złocieniec 
pokrywa 100% z funduszu, lecz dla przeciętnego obywatela jest to bez różnicy, bo nie 
ma problemu z pieniędzmi za  ściągnięcie azbestu, tylko ma problemy ze środkami na 
nowy dach i firmę, która to wykona. . Następnie naczelnik na stronie 45 przedstawił 
wykresy, które informują, w którym roku będzie całkowite usunięcie tego azbestu dla 
poszczególnych gmin. Gmina Czaplinek w 2055 roku. Gmina Drawsko Pomorskie 2050 
roku. Gmina Kalisz Pomorski 2065 roku. Gmina wierzchowo 2035. Gmina Złocieniec 
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2089 roku. Dla całego powiatu ogólnie dodając wszystkie gminy usunięcie azbestu 
będzie w 2075- 2080 r. Naczelnik przypomniał, że czas na usunięcia azbestu jest 
obowiązkowo do 2032 roku. Wnioski końcowe wypracowane przez członków Zarządu 
Powiatu Drawskiego znajdują się na str. 48,49, wszystko co w gminie Złocieniec, aby 
finansowanie było w 100% z funduszu. Na polecenie Zarządu Powiatu Drawskiego  
11 wypracowanych wniosków pójdzie do wójta, burmistrzów oraz do Narodowego 
 i Wojewódzkiego Funduszu. Dane mogą się różnic między danymi z gminy, a danymi 
z bazy azbestowej, ponieważ jest problem z przelicznikiem, jedni przyjmują 11 metrów 
za metr kwadratowy płyty, a inni 15. Zarząd Powiatu Drawskiego zawarł zapis we 
wniosku 10, aby ten zapis ujednolicić.  

 Naczelnik Ochrony środowiska spytał czy ktoś z Radnych ma pytania od raportu. 

 Nikt z obecnych na sali pytań nie zgłaszał. 

 

 

Punkt 10 

 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest informacja z analizy 
oświadczeń majątkowych dokonanych przez : Wojewodę, Starostę, Przewodniczącego 
Rady, Urząd Skarbowy. 

 

Treść informacji stanowią załączniki nr 12,13,14,15 i 16 do protokołu. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Starostę S. Cybulę.  

 

 Starosta S. Cybula zabrał głos i oznajmił, że w materiale zostało zaprezentowane 
i opisane wszystko. Jeżeli są jakieś pytania proszę. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i przekazało głos zgłaszającej się 
Radnej Genowefie Polak. 

 

 Głos zabrała Radna Genowefa Polak, która powiedziała, że w analizie 
oświadczeń dokonanych przez Przewodniczącego Rady ma jeden błąd, natomiast  
w analizie dokonanej przez Urząd Skarbowy nie ma żadnego błędu.  
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni  mają mało błędów 
 w oświadczeniach majątkowych. . Przewodnicząca Rady Powiatu jak i Starosta 
poprawnie złożyli swoje oświadczenia majątkowe. 

  

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni maja pytania? 

 Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

 

Punkt 11 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie  z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwał. 

  Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność zastępującego Dyrektora Domu 
Pomocy Społecznej w Darskowie – druk nr 1989. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz i zabranie głosu Pana 
Marka Banaszka – Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

 Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, który 
powiedział, że przedmiotem jest projekt uchwały na druku nr 1989. Skarżąca wniosła 
skargę dotyczącą zaniedbań, nienależytego wykonywania obowiązków przez dyrektora, 
opiekunów i zaniedbań w zakresie opieki medycznej wobec podopiecznego Domu 
Opieki Społecznej w Darskowie. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w wyniku 
szczegółowej analizy stwierdziła, że  skarga jest bezzasadna. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy są pytania do Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 Nikt z radnych pytań nie zgłaszał. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy obecni wyrażają zgodę na odczytanie 
całej uchwały. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała całą uchwałę pismo z dnia 23 czerwca 
2021 roku. Skarżąca wniosła skargę do dyrektora domu pomocy społecznej. Skarga 
dotyczyła zaniedbania i nienależytego wykonywania obowiązków przez dyrektora, 
opiekunów i zaniedbań w zakresie opieki medycznej wobec podopiecznego Pana 
Tomasza góreckiego. Skarga na dyrektora w przedmiocie zarzutu zaniedbania i nie 
należytego wykonywania obowiązków przez dyrektora i opiekunów oraz zaniedbań w 
zakresie opieki medycznej wobec poszkodowanego Domu Pomocy Społecznej Pana 
Tomasza jest bezzasadna.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały. 

 

 Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Karol Korczyński zwrócił 
uwagę, że użyto sformułowania pełniący obowiązki dyrektora co nie jest właściwym 
określeniem, ale nie ma znaczenia dla rozpatrzenia skargi. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Domu Pomocy 
Społecznej w Darskowie. 

 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych : 
12 głosami ,,za’’ przy 
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  3 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
podjęła uchwałę Nr XL/256/2021 Rady Powiatu Drawskiego w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Darskowie.  

Nieobecni Radni : Halina Samek, M. Tobiszewski.  

Treść listy imiennego głosowania stanowi załącznik nr 17  do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr  18 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
następnego punktu – podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
społecznych z mieszkańcami Powiatu Drawskiego w przedmiocie zmiany granic gmin 
naruszających granicę Powiatu Drawskiego -druk nr 2134. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała całą uchwałę. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu  spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu 
Drawskiego w przedmiocie zmiany granic gmin naruszających granicę Powiatu 
Drawskiego. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami ,,za’’ przy 
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  0 głosach ,,wstrzymującym się’’ 
podjęła uchwałę Nr XL/257/2021 Rady Powiatu Drawskiego w sprawie 
przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu Drawskiego  
w przedmiocie zmiany granic gmin naruszających granicę Powiatu Drawskiego. 

 

Nieobecni Radni : M. Tobiszewski.  

 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr  19 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr  20 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na 
parkingu strzeżonym na 2022 rok – druk nr 2089. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu przeczytała szczegółowo całą uchwałę i zapytała 
Radnych czy mają pytania do uchwały. 

 Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Karol Korczyński, który chciał się 
odnieść do uzasadnienia uchwały, która jest wyczerpująca i nie pozostawia wątpliwości 
do dyskusji. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu podziękowała Naczelnikowi Wydziału 
Komunikacji i Transportu Panu Danielowi Rumowskiemu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na 
parkingu strzeżonym na 2022 rok. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami ,,za’’ przy 
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
podjęła uchwałę Nr XL/258/2021 Rady Powiatu Drawskiego w sprawie wysokości opłat 
za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym na 2022 rok. 

 

Nieobecni Radni : M. Tobiszewski.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr  21 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr  22 do protokołu. 

  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału 
środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudniania osób niepełnosprawnych w 2021 roku – druk nr 2124. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że uchwała została wysłana do 
Radnych drogą elektroniczną, a następnie odczytała  treść uchwały. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy są pytania do projektu uchwały. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przejdą do podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań 
z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych  
w 2021 roku. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami ,,za’’ przy 
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
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podjęła uchwałę Nr XL/259/2021 Rady Powiatu Drawskiego zmieniającą uchwałę  
w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej 
 i społecznej oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych w 2021 roku. 

Nieobecni Radni : M. Tobiszewski.  

 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr  23  do protokołu. 

Treść uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

  

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnej 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021 oraz oznajmiła, 
że uchwała została wysłana do Radnych w wersji elektronicznej, a następnie odczytała 
treść uchwały.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
projektu uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przejdą do podjęcia 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych : 
15 głosami ,,za’’ przy 
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  1 głosie ,,wstrzymującym się’’ 
podjęła uchwałę Nr XL/260/2021 Rady Powiatu Drawskiego w sprawie zmian  
w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021. 

Nieobecni Radni : M. Tobiszewski.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 25 do projektu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przejdą do podjęcia kolejnej uchwały o zmianie uchwały 
 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 
2021-2036, a następnie oznajmiła, że uchwała została wysłana do Radnych drogą 
elektroniczną. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały oraz zapytała Radnych 
czy mają pytania do uchwały. 

 Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przejdą do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2021-2036. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych : 
15 głosami ,,za’’ przy 
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  1 głosie ,,wstrzymującym się’’ 
podjęła uchwałę Nr XL/261/2021 Rady Powiatu Drawskiego o zmianie uchwały  
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 
2021-2036. 

Nieobecni Radni : M. Tobiszewski.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 27 do projektu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zmiany pracy Rady Powiatu Drawskiego.  

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnych treść uchwały.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przejdą do podjęcia 
uchwały w sprawie zmiany pracy Rady Powiatu Drawskiego.   

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych : 
16 głosami ,,za’’ przy 
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
podjęła uchwałę Nr XL/262/2021 Rady Powiatu Drawskiego w sprawie zmiany pracy 
Rady Powiatu Drawskiego.  

 
Nieobecni Radni : M. Tobiszewski.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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Punkt 12 

 

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad Radni 
przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że ze względu na aktualność 
stawianych pytań i wniosków odpowiedzi były udzielane na bieżąco. 

 

Punkt 13 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przejdą do kolejnego punktu, jakim są komunikaty i sprawy różne.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 

Nikt z Radnych głosu nie zabierał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu z powodu, że sprawa dotyczy jej osoby oddała 
głos Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu Karolowi Korczyńskiemu.  

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Karol Korczyński, który 
poinformował Radnych, że do Rady Powiatu Drawskiego wpłynęło pismo Wojewody 
Zachodniopomorskiego z dnia 07.10.2021 r., które w swojej treści zawiera zarzuty, 
formę skargi na Panią Przewodniczącą Urszulę Ptak. Z treści tego pisma wynika, że 
skarżący, którzy są zanonimizowani poprosili o zbadanie, czy pani Urszula Ptak narusza 
zakazy wynikające z przepisów ustawy o samorządzie powiatowym, tj. zakaz łączenia 
mandatu radnego z wykonywaniem określonych funkcji- tu w szczególności 
działalności gospodarczej, a w konsekwencji czy zachodzą przesłanki do stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu  radnej Rady Powiatu Drawskiego w trybie art. 383 §1 pkt 5 i §2 
Kodeksu wyborczego. 

Z treści przesłanej skargi, o którą poprosiłem, bo Pani Urszula Ptak musiała się 
wyłączyć i po konsultacjach z Wydziałem Prawnym Wojewody przekazano mi 
zalecenie, że Wiceprzewodniczący powinien tą sprawą się zająć i zbadać. Z zarzutów 
wynikało, że Pani Urszula Ptak jako Radna Powiatu Drawskiego może wpływać na 
korzyści lub wykorzystywać uprzywilejowaną pozycję do uzyskiwania tych korzyści 
przez małżonka, który prowadzi na zasadach równości, dostępności, konkurencyjności 
działalność gospodarczą w zakresie sklepu Hurt- Detal materiały biurowe. Sprawdzenie 
polegało na tym, czy rzeczywiście jakiekolwiek umowy, czy korzyści, bądź 
nadużywanie tej pozycji wystąpiło. Poprosiłem Pana Starostę o przedstawienie mi 
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wszelkich dokumentów dotyczących przetargów na rzecz Starostwa Powiatowego i czy 
brał w nich udział Pan Andrzej Ptak, prowadzący działalność gospodarczą.  
W międzyczasie wpłynęło do biura rady oświadczenie Pani Urszuli Ptak, z którego 
wynika,  że nie prowadzi działalności gospodarczej od dawna, ani nie prowadzi 
wspólnie z małżonkiem, nie prowadzi ani jako pełnomocnik, ani jej przedstawiciel, nie 
zasiada w żadnych organach członków rad zarządzających i kontrolnych zgodnie  
z funkcja przewodniczącego, która wyłącza takie prowadzenie. Oświadczenie to zostało 
przyjęte i załączone do analizy skargi, jak również później Pan Wicestarosta Nagórski 
przesłał nam kompletną dokumentację dotyczącą postępowań o udzielenie zamówienia 
publicznego, które były najczęściej w trybie zapytania ofertowego i rozpoznania 
cenowego rynku. Z dokumentacji i pisma Pana Wicestarosty wynika, że owszem były 
organizowane takie przetargi na rzecz Starostwa, a z treści skargi wynika, że skoro na 
Starostwo, to i również biuro mogło korzystać. Należało sprawdzić czy i w jakikolwiek 
sposób i momencie Pan Andrzej Ptak będący małżonkiem Pani Przewodniczącej Rady 
Powiatu mógł mieć pozycję uprzywilejowaną, czy w jakikolwiek sposób mogło być 
odniesione wrażenie, że wpływano na wynik zwycięskiej oferty. Z porównania wynika, 
że z Panem Andrzejem Ptak zawarte były dwie umowy, ale bardzo ważne jest to w jakim 
trybie te umowy zostały te umowy udzielone, było na zasadach równości, dostępności, 
konkurencyjności, czyli te wszystkie zasady udzielania zamówień publicznych, 
wymienione w prawie zamówień publicznych- art. 7 o tym mówi. Wydział 
Organizacyjny ogłosił takie udzielenia zamówienia publicznego poprzez rozpoznanie 
cenowe i skierowanie zapytań do co najmniej kilku- w jednym przypadku do dwóch,  
a w drugim przypadku do trzech oferentów, którzy takie materiały mogli zaprezentować. 
W drugim zapytaniu ofertowym zamówienie publiczne było podzielone na trzy części, 
w tych trzech częściach zwyciężył tylko w jednym przypadku Pan Andrzej Ptak 
 i w drugim przypadku było dwóch oferentów zaproszonych do udziału, jeden  
z oferentów nie złożył, w związku z tym zwyciężył Pan Andrzej Ptak, ale i tak dał 
najkorzystniejszą ofertę. To był tryb zapytania cenowego, tu nie ma możliwości wpływu 
na zwycięską ofertę, bo jedynym kryterium jest cena. Cena jest jednolitym, 
obiektywnym kryterium za poszczególne materiały biurowe. Z oświadczenia Pani 
Urszuli Ptak wynika, że żadnej działalności nie prowadzi i  nie jest pełnomocnikiem- 
wymagało to zweryfikowania. Zweryfikowanie odbyło się na podstawie sprawdzenia  
w internecie w Centralnej Ewidencji Działalności Gospodarczej, z tego również wynika, 
że w żadnym przypadku ani jako pełnomocnik, ani jako współpracujący, 
współdziałający w tym zakresie działalności gospodarczej Pani Urszula Ptak nie 
występuje. Do pisma Pana Wicestarosty załączone są protokoły porównania i oceny 
ofert i sposoby wyboru, kryteriów oraz cen. To wszystko zostało zawarte w odpowiedzi 
do Pana Wojewody i w tym przypadku również konsultowane to było z radcą prawnym, 
nie wymagało to konsultacji ani oceny dokonanej przez Komisję Skarg, Wniosków  
i Petycji ani Komisją Rewizyjną , wystarczyło sprawdzenie, że nie zachodzą żadne 
podejrzenia do tego, że  w jakikolwiek sposób można było wpływać na tryb i sposób  
postępowań. Jeszcze raz chcę podkreślić, że jak się podsumuje wszystkie te 
postępowania, to umów zawarte łącznie pięć i tylko w dwóch zwyciężył Pan Andrzej 
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Ptak, ale tylko najniższą ofertą cenową, żadnego wpływu, żadnego innego kryterium 
tutaj nie stwierdzono. W związku z powyższym przeczytam Państwu odpowiedź, jaką 
przygotowałem, bo z zalecenia od Wojewody wynika to, że możemy podjąć to w formie 
uchwały, ale tylko wtedy, gdy występowałyby znamiona stanowczej skargi i byłyby ku 
temu jakieś podstawy i podejrzenia. Jeżeli jest to na wstępie wykluczone, to jest to 
dopuszczalne w formie, jak to poprzednio robiliśmy wraz z wyciągiem z protokołu 
 i informacją  o ustaleniach, tak jak robiliśmy to w przypadku Wiceprzewodniczącej 
Barbary Głowackiej i tą procedurę zaakceptował Wydział Prawny Wojewody i w takiej 
postaci, jak odczytam będzie wystosowano pismo.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odczytał Radnym pismo, będące 
odpowiedzią dla Wojewody Zachodniopomorskiego informując jednocześnie radnych, 
że w przypadku Radnej Urszuli Ptak nie doszło do naruszenia ustawowych zakazów 
dotyczących radnego oraz nie zachodzą przesłanki do stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu Radnej Rady Powiatu Drawskiego w trybie art. 383§1 pkt 5 i §2 Kodeksu 
wyborczego.  

 

Treść  odczytanego pisma stanowi załącznik nr 31 do protokołu.   

 

 Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu B. Głowacka, która 
powiedziała, że podsumowując skargi i doniesienia, chciałaby poinformować, że drogę 
można skrócić, to jest w kompetencjach Rady, w związku z tym w przyszłości 
doniesienia proszę kierować do Rady Powiatu i bardzo dobrze, żeby były podpisy tych, 
którzy skarżą. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Karol Korczyński, który 
poinformował, że wystąpił do Wojewody o ujawnienie treści skargi, jednak skarga 
została zanonimizowana.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że w ramach informacji publicznej 
wystąpiła o ujawnienie skargi. Od 1998 r. będąc Radną nigdy nie złamała prawa, stara 
się być uczciwa i pomocna dla każdego.  

  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych o spotkaniu partnerów 
w dniach 14-17 października 2021  roku. Powiat Drawski odwiedziła delegacja  
z zaprzyjaźnionego Powiatu Segeberg reprezentowana przez Clausa Petera Dicka 
Przewodniczącego Rady Powiatu Segeberg, Jana Petera Szroedera Starostę oraz 
Ruedigera Jankowskiego. Stronę polską reprezentowali: Urszula Ptak -Przewodnicząca 
Rady Powiatu Drawskiego, Mariusz Nagórski -Wicestarosta, Waldemar Włodarczyk- 
Etatowy Członek Zarządu, Zbigniew Dudor- członek Zarządu oraz Sekretarz -
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Katarzyna Szlońska -Getka. W trakcie pobytu delegacja odwiedziła szpital 
specjalistyczny MSWiA w Złocieńcu, zwiedziła Muzeum Baroku w Siemczynie, 
poligon drawski oraz spotkała się z Zuzą Sikorą, która prowadzi w Stawnie Izbę pod 
Kasztanem, a także przedstawicielkami Koła Gospodyń Wiejskich w Kluczewie. 
Wizyta była okazją do porozmawiania na tematy samorządowe i wymiany doświadczeń 
na wielu płaszczyznach. Podczas spotkań partnerzy dyskutowali o sprawach 
związanych z edukacją młodzieży, ochroną zdrowia, środowiska i klimatu, a także 
uroczystych obchodach 20-lecia jubileuszu naszej współpracy, które zaplanowane 
zostały na przyszły rok. Podczas wizyty ustalono, że jubileusz będziemy świętować  
w Powiecie Drawskim w dniach od 30 maja 2022 roku do 4 czerwca 2022 roku, 
następnie w Powiecie Segeberg w dniach 26 września 2022 roku do 1 października 2022 
roku. 

 

 Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu B. Głowacka zabrała głos i poinformowała, 
że do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy potwierdzenia przybycia na posiedzenie 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa przedstawicieli zarządu Szpitale Polskie i zarządu 
Spółki NAFIS planowane na 25 października 2021 r. w związku z czym spotkanie 
zostanie odwołane. 

 

 Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który zapytał czy zmieniła się sytuacja prawna 
Spółki z o.o. Szpitale Polskie- czy mamy wiedzę na ten temat? 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zaproponowała żeby odpowiedzi na zapytanie 
Radnego J. Kozłowskiego udzielił Starosta S. Cybula. 

 

 Starosta S. Cybula zabrał głos i odpowiedział, że nie mają takiej wiedzy  
z informacji, które docierają to trwają rozmowy, zmienił się zarząd, powołano nowego 
prezesa niż ten, który był poprzednio oddelegowany z rady nadzorczej do pełnienia 
funkcji prezesa zarządu. Trwały rozmowy między NAFIS-em o perspektywie 
współpracy w zakresie świadczenia usług w Drawsku Pom., jakie zapadły ustalenia, to 
nie wiemy i choć Przewodnicząca Komisji mówiła, że wysłane zostały zaproszenia, nie 
otrzymaliśmy potwierdzenia, czekamy na ich przyjazd. Nie ulega obawom świadczenie 
usług, czyli te dwie firmy na tyle się porozumiały, że wróciliśmy do tego, co było 
wcześniej.  Spółka NAFIS zadeklarowała, że będzie dokonywać zakupu wyposażenia 
dodatkowego, między innymi angiograf, który był główną przyczyną zawieszenia 
świadczonych zabiegi w wydziale kardiologicznym. Prowadzone są rozmowy na temat 
strategii  rozwojowej dla Strefy Centrum z Powiatem Świdwińskim w zakresie 
domówienia szczegółów w zakresie świadczonych usług. Z rozmowy pomiędzy 
Starostą Drawskim i Świdwińskim wynikło, że jesteśmy skłonni i otwarci w zakresie  
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rozmowy w szczegółach dotyczących współpracy dwóch szpitali, chodziłoby o to, żeby 
wybrać te, które są  korzystne dla mieszkańców z zabezpieczeniem przemieszczania się, 
ale również jako transport wewnętrzny karetek pogotowia,  które by funkcjonowały 
między szpitalem drawskim, a szpitalem połczyńskim. Co do usług zastanawiamy się 
jak miałoby to wyglądać, ale chcielibyśmy w ten proces włączyć dwie spółki Szpitale 
Polskie i NAFIS. 

 Radny J. Kozłowski zadał pytanie odnośnie możliwości wyegzekwowania 
długów w stosunku do szpitala, ponieważ nie ma możliwości odebrania tych zaległych 
pieniędzy więc jest groźba postawienia szpitala w stan likwidacji. 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że groźba prawdopodobnie 
istnieje, natomiast nie mamy tej wiedzy, ani informacji, bo do tej pory umówiliśmy się, 
że o wszystkich znaczących decyzjach dotyczących funkcjonowania spółek, czy Szpitali 
Polskich czy też NAFIS-u będziemy informowani, chodzi o zabezpieczenie usług na 
niezmienionym poziomie. Zarząd NAFIS-u jest jednocześnie zarządem AHP czyli 
polsko-amerykańskich klinik serca, a decyzje w imieniu AHP podejmuje zarząd 
NAFIS-u. 

 Głos zabrał Radny J. Kozłowski przypomniał, że  na ostatniej sesji zadał dwa 
pytania na piśmie, na które nie dostał odpowiedzi, a  były w protokole. 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula zabrał głos i dopytał Radnego J. Kozłowskiego 
czego dotyczyły te pytania. 

 Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że pierwsze pytanie dotyczyło 
sposobu obsadzenia stanowiska dyrektora DPS-u. Drugie pytanie dotyczyło zmian  
w sieci szkół w Powiecie Drawskim. 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który odpowiadając na pytanie pierwsze 
powiedział, że rozmawiał z radcą prawnym  Panią Marią Półrolnik. Z rozmowy wynikło, 
że gdyby decyzja została podjęta teraz to było by duże ryzyko, bo nie wiadomo co się 
wydarzy. Pani Smolich, poprzednia Pani dyrektor odwołała się do sądu, czekamy na 
rozstrzygnięcie sądowe. Pani radca prawny mówiła, że lepiej by było wstrzymać się  
z podejmowaniem decyzji. 

 Głos zabrał Wicestarosta Mariusz Nagórski, który odpowiadając na drugie 
pytanie Radnego J. Kozłowskiego powiedział, że 2 tygodnie temu pytanie przekazał do 
Wydziału Edukacji, zapyta co się z tym stało. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Zbigniewa 
Dudora. 

 Radny Zbigniew Dudor, który odniósł się do odwołanego spotkania w dniu  
25 października, gdyż po raz kolejny miało dojść do spotkania, do którego nie doszło, 
następnie nalegał na to, by doszło trójstronnego spotkania, ponieważ osobiście by chciał 
spojrzeć w oczy panom zarządzającym i tego oczekuję w najbliższym czasie. 



34 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poparła wypowiedź Radnego Zbigniewa Dudora 
oraz przekazała głos Wiceprzewodniczącemu Rady Karolowi Korczyńskiemu. 

 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu wypowiedział się na temat spotkania 
dotyczącego szpitali, przedstawiciele Rady nadzorczej kładli nacisk na nie na likwidację 
tylko upadłość, a następnie wspomniał, że na razie nie ma sygnału o złożeniu wniosku 
do sądu upadłościowego. Odpowiedział iż Radca Prawny mówił, że żaden sąd 
upadłościowy nie pokusi się na upadłość likwidacyjną, bo oni wychodzą z tych długów, 
połowa sumy jest już spłacana. Jest więc nadzieja, że w najgorszym przypadku gdy 
upadłość będzie ustanowiona wyrokiem sądu to i tak działalność szpitala będzie 
zagwarantowana usługi za zgodą sądu. 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że pierwotnie spotkania miało 
odbyć się 19 października, jednak do spotkania nie doszło z przyczyn Staroście 
nieznanych, ale wyznaczono nowy termin 25 października i Starosta chce, aby do tego 
spotkania doszło, po to żeby wyjaśnić wszystkie wątpliwości. 

 Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Barbara Głowacka i powiedziała, że do 
spotkania nie doszło dlatego, że nie potwierdzili udziału przedstawiciele Spółki Szpitale 
Polskie. Termin 25 października był wyznaczony po wstępnym  rozeznaniu, że dla 
dwóch spółek będzie to termin możliwy do przyjazdu. Czekamy na to spotkanie dlatego, 
że komisja zdrowia złożyła wniosek o przeprowadzenie kontroli w spółce pod kątem 
zawartej umowy. 

 Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w punkcie komunikaty  
i sprawy różne? 

 Nikt z Radnych głosu nie zabierał. 

 

Punkt 14 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 12:56 zamknęła XL sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 
    
    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Joanna Rudziewicz                                 Urszula Ptak 
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